

**UNIVERSITETET I BERGEN
INSTITUTT FOR ARKEOLOGI, HISTORIE, KULTUR- OG RELIGIONSVITENSKAP**

Bergen, 04.05.2018

INNKALLING TIL INSTITUTTRÅDSMØTE

Instituttrådet innkalles med dette til møte **onsdag 9. mai 2018 kl. 12.15** på seminarrom 1, Øysteinsgate 3.

SAKLISTE

- I Innkalling og sakliste
- II Protokoll fra forrige møte
- III Referatsaker
 - a. FU 26.01.18
 - b. UUI 05.02.18
 - c. UUI 19.03.18
- IV Orienteringssaker
 - a. Informasjon fra instituttlederen
 - b. Fakultetsstyresaker
- 06/18 Etablering av redaksjonsråd ved AHKR – mandat og sammensetning
- Eventuelt

Sakspapir følger vedlagt.

Jan Heiret

Britt Kristin Holsen

PROTOKOLL FRA INSTITUTTRÅDSMØTE 15.03.2018

- Til stede:** Instituttleder: Heiret
Gruppe A: von der Lippe, Ryymim
Gruppe B: Grønstad
Gruppe C: Tønsaker
Gruppe D: Ingen møtte
- Forfall:** Forsberg, Halsnes, Harrison, Holsen, Hovden, Malmberg, Seland, Undheim, Ågotnes
- Ikke møtt:** Matthiessen, Shepherd, Utby
- Sekretær:** Tønsaker

I Innkalling og sakliste

Ingen merknader

II Protokoll fra forrige møte

Ingen merknader

III Referatsaker

Ingen saker

IV Orienteringssaker

a. Instituttleder orienterer

- *Tilsettingssaker*
Ni midlertidige vitenskapelige er under tilsetting; seks stipendiater, to postdoktorer og en forsker.
Det skal utlyses fem nye åpne stipend i 2018.
Det er tilsatt to faste vitenskapelige på historie.
En fast stilling i arkeologi behandles i Fakultetsstyret 20.3.
En fast stilling i religionsvitenskap er utlyst og under behandling.
- *Bemanning*
Fakultetets bemanningsplan innebærer reduksjon på religion (1 stilling) og historie (3 stillinger). Bemanningsplanen skal revideres etter en tid.
- *Tiltaksmidler*
AHKR er tilført tre toårige II-stillinger.
Religionsvitenskap er tilført en ekstra forskningstermin.
Forskningsgruppene som fikk 4 eller 5 i HUMEVAL får tildelt midler.
- *Opptaksrammer*
Instituttet ønsker å redusere masteropptaket på historie til 30.

b. Fakultetsstyresaker

Instituttleder orienterer om tiltaksplan for redusert bruk av midlertidige stillinger

Eventuelt

Ingen saker

Bergen 20. mars 2018

Jan Heiret

Julie Alver Tønsaker

Dersom det ikke har kommet merknader innen 13.04.18, regnes protokollen som godkjent.

REFERAT FRA MØTE I FORSKNINGSUTVALGET, FREDAG 26. JANUAR 2018

Til stede: Gruppe A: Seland, Brautaset, Melve (leder)

Gruppe B:

Forfall: Nordeide, Ågotnes, Bang, Andresen, Solli

Sekretær: Haaland

1) Innkalling og sakliste

Ingen merknader.

2) Orienteringer

Melve orienterte om HUMEVAL og om Verktøykassen for søknader om eksternfinansiert forskning på Det humanistiske fakultet.

3) Sak 1/2018 Forsknings- og forskerutdanningsmelding

Utkast til forsknings- og forskerutdanningsmelding ble fremlagt utvalget for innspill. Sistnevnte ble godkjent uten merknader. Både Seland og Brautaset spilte inn tillegg til forskningsmeldingen, som ble tatt til følge. Meldingene videresendt til Instituttrådet for godkjenning før de sendes til fakultetet.

4) Diskusjonssak: Forskergruppene og forskningsutvalget – veien videre

Utvalget diskuterte mulige endringer på forskergruppestrukturen slik den eksisterer i dag. Et forslag som ble luftet var å avvikle de fastsatte gruppene, og heller la forskere organisere seg rundt forskningsprosjekter. En utfordring ved denne løsningen vil være å få inkludert alle, ikke minst stipendiatene og de andre midlertidige ansatte.

Utvalget mener instituttet bør se på løsningen med færre, men større grupper enn i dag. Samtidig må man også finne en god måte å inkludere flest mulig, og ikke minst opprettholde gode møteplasser hvor kollegaer kan møtes for mer uformell fagprat. Tiltak som lønningspils og felleslunsjer på fagnivå ble foreslått.

5) Eventuelt

Ny og mer forpliktende midtveisevaluering av stipendiater - i form av at det blir avkrevd innlevering av tekst fram avhandlingen - ble diskutert. Utvalget sluttet seg til planene skissert av instituttstyrer og forskningskoordinator på instituttseminar høsten 2017.

Neste møte er planlagt avholdt 25. mai.

Leidulf Melve

Joakim Dahl Haaland

Institutt for arkeologi, historie, kultur- og religionsvitenskap

Utvalg for undervisning og internasjonalisering

Referat fra UUI-møte 5.2.2018

Til stede: Trym Standa Eilertsen (student), István Keul, Kyrre Kverndokk, Sæbjørg Walaker Nordeide, Svein Atle Skålevåg, Frode Ulvund, Vilde Ørsje Utby (student), Julie Alver Tønsaker

Observatører: Eirik Kvam Goksøyr

Ikke møtt: Studentrepresentant arkeologi, studentrepresentant historie

1) Innkalling og saksliste

De nye emnene AHKR210 og AHKR215 ettersendes og godkjennes på e-post.
Frode Ulvund melder orienteringssak d) Studiestyresaker.

2) Orienteringssaker

a) Oppmeldingstall våren 2018

Julie Tønsaker orienterer om at oppmeldingstallene er klare og sendt ut til alle. Det er høye tall på flere emner, og justeringer i romtildeling gjøres fortløpende. Unikt for dette semesteret er at man ikke har kapasitet til å ta imot alle som vil skrive bacheloroppgave i historie.

b) Ettfagstilbud PPU fra høsten 2018 – fellesemne i humanistisk fagdidaktikk

Julie Tønsaker orienterer. Det åpnes fra høsten 2018 for å gi PPU-opptak til søkere med bare ett undervisningsfag. Disse studentene trenger mer didaktikk i det ene faget, og i stedet for å opprette nye didaktikkemner i hvert fag, utarbeides det et felles emne i humanistisk fagdidaktikk i regi av FOF. Det er forventet at instituttet vil få tilsendt emnebeskrivelsen for det planlagte fellesemnet innen kort tid.

c) Yrkesrelevans-prosjekt ved AHKR

Julie Tønsaker orienterer. Johanne Kalsaas er ansatt på prosjektet for i første omgang å utarbeide en spørreundersøkelse om studentenes behov og forventninger ifm karriereveiledning.

d) Studiestyret

Studiestyret hadde møte 31. januar, og Frode Ulvund rapporterer om noen av sakene.

- Det er avsatt 1,5 mill til satsning på studiekvalitet. 500 000 skal lyses ut som søkbare midler til studentaktivitets-tiltak ved instituttene.
- Det skal innføres en mentorordning med oppstart i 2019.
- Det skal innføres en meritteringsordning for undervisning.

3) Saker

2018/01 – Utdanningsmeldingen 2017

Vedtak: Utdanningsmeldingen for 2017 godkjennes med de endringene som kom frem i møtet.

2018/02 – Endring RELV301 og RELV306

Vedtak: RELV301 og RELV306 godkjennes slik de ble lagt frem for møtet.

2018/03 – Endringer BAHF-KUVI

Kyrre Kverndokk orienterer. Endringene i bachelorprogrammet innebærer at forandringene som ble foreslått i forbindelse med HF2018 ønskes innført, selv om programstrukturen i HF2018 ikke iverksettes.

Vedtak: Endringene i BAHF-KUVI godkjennes med de innspill som kom i møtet.

2018/04 – Endringer MAHF-KUVI

Kyrre Kverndokk orienterer. Endringene i masterprogrammet innebærer at forandringene som ble foreslått i forbindelse med HF2018 ønskes innført, selv om programstrukturen i HF2018 ikke iverksettes.

Vedtak: Endringene i MAHF-KUVI godkjennes med de innspill som kom i møtet.

2018/05 – Endringer ARK214

Vedtak: Endringene i ARK214 godkjennes med de justeringer man ble enige om på møtet.

2018/06 – Endringer ARK304

Vedtak: Endringene i ARK304 godkjennes slik de ble lagt frem for møtet.

2018/07 – Endringer HIS303

Vedtak: Endringene i HIS303 godkjennes slik de ble lagt frem for møtet.

2018/08 – Endringer i SAS13

Vedtak: Endringene i SAS13 godkjennes med de justeringer man ble enige om på møtet.

2018/09 – Endringer i HIS250

Vedtak: Endringene i HIS250 godkjennes med de justeringer man ble enige om på møtet.

2018/10 – Oppretting av HIK117

Innholdet i HIK117 er tidligere behandlet i UUI i forbindelse med HF2018, men legges nå frem som et enkeltstående, nytt fordypningsemne med noen justeringer ift opprinnelig emnebeskrivelse som inngikk i HF2018-programmet.

Vedtak: Endringene i HIK117 godkjennes med de innspill som kom frem på møtet.

2018/11 – Oppretting av EVU-emne i fagdidaktikk

Vedtak: Opprettelse av EVU-emnet HRDID600 godkjennes. UUI ønsker likevel at det utarbeides en mer fylldig beskrivelse av emnet, for at det skal gå tydeligere frem hva det innebærer.

4) Eventuelt

Frode Ulvund
leder

Julie A. Tønsaker Watkins
sekretær

Institutt for arkeologi, historie, kultur- og religionsvitenskap

Utvalg for undervisning og internasjonalisering

Referat UUI-møte 19.3.2018

Til stede: Trym Stranda Eilertsen (student), István Keul, Kyrre Kverndokk, Sæbjørg Walaker Nordeide, Svein Atle Skålevåg, Julie Alver Tønsaker, Frode Ulvund, Vilde Ørsje Utby (student)

Ikke møtt: Thomas Rage Johnsen, studentrepresentant fra historie

Forfall: Ingen

Observatører: Eirik Kvam Goksøyr, Jannie Idsal, Anne Mailin Selland

1) Innkalling og sakliste

Ulvund melder o-sak f).

Nordeide melder sak under eventuelt.

2) Orienteringssaker

a) Ekskursjonsmidler

Ulvund orienterer om hvilke ekskursjoner som har fått midler. Det er fortsatt midler igjen i ekskursjonspotten, og disse settes av til studiekvalitets- og kullstyrkende tiltak.

b) Yrkesrelevans-prosjekt ved AHKR

Ulvund orienterer. Spørreundersøkelsen er avsluttet, og det kom inn ca 125 svar. Dette utgjør en lav svarprosent (10 %), men kan likevel danne grunnlag for en tiltaksplan.

c) Opptaksrammer 2018

Ulvund orienterer. Opptaksrammene på master i historie reduseres, med det formål å øke kvaliteten på inntaket. Det er også bestemt at rammene på årsstudium i historie (40 studenter) ikke skal overskrides.

d) EVU-tilbud for øvingslærere fra høsten 2018 (HRDID600)

Ulvund orienterer. Det er bestemt at tilbudet skal være gratis, og tilbys høsten 2018.

e) Utvekslingstall 2018

Tønsaker og Selland orienterer. 10 utreisende høsten 2018, fordelt på 4 fag. Instituttet ønsker å få opp disse tallene. Det arbeides med et pilot-prosjekt der utveksling skal inngå som integrert del av bachelorgraden i religionsvitenskap.

f) Instituttet får tilført 3 professor II-stillinger

Stillingene kommer som en del av fakultetets strategiske satsninger på utdanning og forskning. Stillingene går til instituttet, men vil særlig gå til undervisning på historie og til frikjøp av ansatte som skal utarbeide søknader om eksterne midler.

3) Diskusjonssaker

a) Mastermarkering ved AHKR

Ulvund orienterer.

Det er ulike ønsker på fagene om hvordan man vil markere de ferdige masterkandidatene i fagmiljøet, og UUI går inn for at hvert fag står fritt til å arrangere sin markering, så lenge de foregår innenfor arbeidstiden. Fakultetsseremonien blir den offisielle markeringen, og det er viktig at veiledere og andre som har fulgt kandidatene, deltar på den.

b) Undervisningsforum 25. april

Ulvund legger frem forslag til tema, som diskuteres. Endeling program for forumet kommer etter påske.

c) Undervisningsassistenter som del av studiekvalitetssatsningen. Rekruttering og bruk av undervisningsassistenter i 2018.

Ulvund orienterer. Fristen for å søke om midler til assistenter høsten 2018 gikk ut 15.3. Midlene fordeles 22.3. Historie er kritisk til studiekvalitetspotensialet i ordningen, mens arkeologi og kulturvitenskap er positive. UUI mener assistentstillingene må utlyses bredt, men at det er åpent for fagmiljøene å oppfordre enkelte til å søke. Utlysningen må være klare slik at søkerne vet hva som forventes av dem, og de må komme før sommeren, med frist tidlig i neste semester. Det må tilrettelegges for at de som ansettes får delta på gruppelederopplæring ved Det psykologiske fakultetet. Masterstudenter som søker må være i 2.-3. semester, og må legge ved uttalelse fra veileder om progresjon. UUI anbefaler også at det settes et karakterkrav for de som ansettes.

4) Eventuelt

Nordeide ønsker tydeligere retningslinjer for språkkrav og –praksis for stipendiater som skal undervise. Alle studieadministrative støttedokumenter og skjemaer er på norsk, oversettelse av dette ved akutt behov er krevende og kan føre til misforståelser. Det bør enten tilrettelegges for at skjema, rutiner og generell info oversettes til engelsk, eller gi dem organisert veiledning gjennom disse prosedyrene. Mentorordning for engelskspråklige stipendiater som skal undervise.

Frode Ulvund
leder

Julie A. Tønsaker Watkins
sekretær

**UNIVERSITETET I BERGEN
INSTITUTT FOR ARKEOLOGI, HISTORIE, KULTUR- OG RELIGIONSVITENSKAP**

Institutttrådsmøte 09.05.2018

Sak 06/18

Etablering av redaksjonsråd ved AHKR – mandat og sammensetning

Administrasjonen ved AHKR er nedbemannet, og instituttet har mistet stillingen som hadde formidling som del av sitt definerte arbeidsområde. Med den nye bemanningssituasjonen må aktiviteten i de ulike kommunikasjonskanalene ved AHKR spres på flere aktører, og foreslås koordinert av et redaksjonsråd. Forslag til redaksjonsrådets mandat og sammensetning legges frem for Instituttrådet.

Forslag til vedtak:

Instituttrådet vedtar å etablere et redaksjonsråd ved AHKR med framlagte mandat og sammensetning.

Jan Heiret

Redaksjonsrådet ved AHKR

Mandat og sammensetning

Redaksjonsrådet ved AHKR har ansvar for å tilrettelegge for en stabil aktivitet i AHKR kommunikasjonskanaler, og for å vedlikeholde og oppdatere utformingen av de ulike kanalene. Instituttleder har det overordnede redaksjonelle ansvaret.

Nyhetsider

Redaksjonsrådet skal sørge for at det publiseres en jevn strøm av nyhetssaker om AHKR's virksomhet. Rådet henter inn aktuelle saker fra andre media, og tar initiativ til nye saker. Disse sakene kan produseres av KA, HF, AHKR-ansatte som er direkte involvert i det saken omhandler, eller redaksjonsrådet selv. Redaksjonsrådet har ansvar for publiseringen av sakene.

Informasjonssider

Informasjonssidene på nett vedlikeholdes av redaksjonsrådets medlemmer i samråd med fagmiljø og administrasjon. Behov for endringer eller oppdateringer meldes til redaksjonsrådets medlemmer.

Kalender

Kalenderen på nettsidene skal inneholde oppslag om arrangement i regi av instituttet/senteret og andre UiB-arrangementer som er relevante for ansatte ved AHKR. Interne arrangement legges også inn. Redaksjonsrådet oppretter kalenderoppslag på forespørsel, og gjør løpende vurderinger av hva som skal publiseres i kalenderen.

Facebook

Medlemmene i redaksjonsrådet oppdaterer Facebooksidene til AHKR med alle nyhetssaker som foreligger på nettsiden, og aktuelle arrangement. Dersom innleggene får kommentarer eller fører til diskusjoner, skal redaksjonsrådet (ved behov i samråd med ledelsen) svare på disse på vegne av instituttet.

Infoskjerm

Arrangementer legges inn på infoskjermen ved ekspedisjonen. Størrelsen på oppslaget kan tilpasses arrangementets relevans og aktualitet.

Forskergruppens nettsider

Redaksjonsrådet er ikke direkte involvert i forskergruppens nettsider. Dersom det forekommer driftsstans på denne typen sider, skal rådet gjøre ledelsen oppmerksom på dette slik at det kan iverksettes tiltak som forhindrer utdatert informasjon (nedleggelse eller løsning for videre drift).

Redaksjonsrådets medlemmer har ulike roller i instituttets kommunikasjonsvirksomhet. Per 2018 er rådet sammensatt av administrasjonskonsulent (Anna Lisa Arefjord), nettsideansvarlig for SapienCE (Eirik Kvam Goksøyr), ansatt i administrasjonen med særlig formidlingsansvar (Bjørge Anja Teigland), en stipendiat med pliktarbeid knyttet til formidling (foreløpig ukjent) og studieleder (Julie Alver Tønsaker). Redaksjonsrådet koordinerer av studieleder, og møtes jevnlig for å diskutere aktuelle problemstillinger knyttet til punktene over.